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FK Slavoj Sládkovičovo pozýva 
na exhibičné futbalové zápasy v sobotu 
17. augusta 2013 od 15.30 hod.

Mesto Sládkovičovo vás pozýva 
28. augusta 2013 o 17.00 hod. na 
kladenie vencov pri príležitosti 
69. výročia SNP na námestí pred 
budovou MsKS.

Mesto Sládkovičovo a MO Matice 
slovenskej vás pozývajú 
30. augusta 2013 o 18.00 hod. 
na Vatru ústavy pri Inovatechu.

MO DHZ pozýva na Branný pretek 
mladých hasičov 7. septembra 2013 
od 9.00 hod. vo Vincovom lese. 

MO SZZ pozýva občanov 
14.–15. septembra 2013 na 
Záhradkársku výstavu do Inovatechu.

Divadelné predstavenie Lordi 
14. septembra 2013 o 18.00 hod. 
v Inovatechu, vstupné 11/10 €, 
predpredaj v predajni Shock Shop, 
Mária Valová, Fučíkova ul.

Divadelné predstavenie Joža Pročka  
Prípad čiernej vdovy 12. októbra 2013 
o 19.00 hod v Inovatechu, vstupné 10 €, 
predpredaj v Inovatechu.
 

Sládkovičovské kultúrne dni sa skonči-
li. Okrem kultúry a realizácie projektu My 
Európania 4×4 to bola dobrá príležitosť stretnúť 
sa aj s občanmi nášho mesta.

Sú ľudia, ktorí vedia oceniť doterajšie 
úspechy mesta, dokončenie rozostavaného 
kultúrneho domu, rekonštrukciu školy, vybu-
dovanie polikliniky, dobudovanie termálneho 
kúpaliska, regeneráciu centra mesta vrátane 
dobudovania technickej infraštruktúry. Vedia 
oceniť nové chodníky, ako i skutočnosť, že 
mesto Sládkovičovo získalo finančné prostried-
ky na dobudovanie mestskej kanalizácie. 

Na druhej strane sú veční oponenti, ktorí ne-
ustále „vyrábajú“ nepravdivé správy a snažia sa 
moju osobu vykresliť ako konfliktnú. Vypočul 
som si ich názory a konštatujem, že oni nechcú 
počuť argumenty druhej strany a tvrdia, že oni 
svoje správy majú z dobre informovaných zdro-
jov. Bol som prekvapený, keď mi interpretova-
li názory, ktorých základ síce bol založený na 
pravde, ale zároveň prezradili dokonalú dezo-
rientáciu, demagógiu (na moje najväčšie prekva-
penie) najmä mladých ľudí. Stokrát opakovaná 
lož sa stane pravdou, citujem veľkého stratéga, 
ktorý ako nomenklatúrny káder KSS bol dobre 
pripravený na túto stratégiu. O prípadoch, kto-
ré sa priamo týkajú mojej osoby, v poslednom 
období počujem príliš veľa a myslím si, že treba 
o nich hovoriť a preto mi dovoľte, aby som sa 
niektorým z nich bližšie venoval.

Betónové stĺpy vzdušného vedenia elek-
trickej energie vydržia 200 rokov – tvr-
dili mi mladí ľudia a pýtali sa: „Prečo mesto 
Sládkovičovo na Devátovej a na Železničnej ulici 
dalo vymeniť betónové stĺpy a tak zbytočne zaťa-
žilo rozpočet mesta?“ Áno, stĺpy vzdušného vede-
nia elektrickej energie majú dlhú životnosť, ale 
ich výmenu nezabezpečovalo mesto, ale správca 
týchto sietí. Keď Energetické závody, a. s., na-
hlásili rekonštrukciu elektrických rozvodov, my 
sme ich požiadali, aby vzdušné vedenie vyme-
nili na podzemné vedenie. Rekonštrukcia súvisí 
s úspornými opatreniami a má zabezpečiť úspo-
ru energií, dostali sme odpoveď. Správca sietí na 
vybudovanie podzemných vedení však nemá fi-
nančné prostriedky. O to viac ma prekvapili ob-
vinenia mladých ľudí, lebo všetky objednávky, 
zmluvy, faktúry sú zverejnené na internetových 
stránkach mesta.

Zverejnenie faktúr sa týka aj vystúpenia po-
slanca MsZ Sládkovičovo, ktorý na verejnom za-
sadnutí vystúpil s tým, že z internetovej stránky 
mesta zázračne zmizla jedna faktúra. Faktúra 
tam síce bola celý čas, ale koho to už zaujíma. 
Prítomní si odniesli zo zasadnutia informáciu 

z podozrenia, že na MsÚ nie je všetko v poriadku 
v oblasti zverejňovania faktúr.

Zhromažďujú sa protesty ohľadom do-
budovania splaškovej kanalizácie mesta. 
Reklamácie ohľadom spätných úprav rozobra-
ných komunikácií sú opodstatnené a sú pred-
metom rokovania s dodávateľom stavby. 
Netrpezlivosť ohľadom spätných vyhotovení ro-
zobraných krytov komunikácie však nechápem. 
Na informačnom stretnutí občanov ulíc, v kto-
rých je budovaná kanalizácia, som vysvetlil po-
stup realizácie a požiadal som ich o trpezlivosť. 
Z fondov Európskej únie je možné zaplatiť kryt 
ciest len raz, ak ich vyhotovíme pred konsolidá-
ciou násypov, v budúcnosti ich musíme opravo-
vať z vlastných finančných zdrojov. 

Prečo nie sú diskotéky v bývalom mest-
skom kultúrnom stredisku? V minulosti dis-
kotéky v meste boli, avšak už dlhé roky nie sú. 
Zanikli po tom, ako niektorí oprávnene protes-
tovali proti tomu, že z kultúrneho domu sme 
urobili obyčajnú krčmu. Stačilo dať organizá-
torom podmienku, že alkohol môžu predávať 
len vo vestibule budovy a v sále je zákaz kon-
zumácie a už stratili záujem akciu organizovať. 
Ja osobne som ich ľutoval, keď po diskotékach 
upratovali neporiadok po opitých a dávali do pô-
vodného stavu zničené zariadenie. Z podobných 
dôvodov nenachádzame ľudí, ktorí by organi-
zovali nejakú akciu pred Inovatechom, pretože 
najväčším problémom je zabezpečiť verejný po-
riadok. Veľa ľudí, žiaľ, nepozná hranice a kvôli 
nim sú trestaní slušní ľudia. Napriek zlým skú-
senostiam miestna samospráva plánuje ďalšie 
akcie a veríme, že k spokojnosti nás všetkých.

Otváracie hodiny miestnych reštaurácií 
určuje Všeobecné záväzné nariadenie mes-
ta (VZN) č. 67/2009. Prevádzková doba podľa 
článku 8 bodu a) v prevádzkach poskytujúcich 
reštauračné a pohostinské služby s príslucho-
vou hudbou je určená v rozpätí od 06.00 hod. do 
22.00  hod. Podľa bodu b) v prevádzkach posky-
tujúcich služby v rozsahu bodu a) tohto odseku 
v čase hudobnej produkcie alebo v čase usporia-
dania verejných kultúrnych podujatí spojených 
s verejnou hudobnou produkciou je v dňoch 
pondelok, utorok, streda, štvrtok a nedeľa urče-
ná v rozpätí od 06.00hod. do 24.00 hod. a v dňoch 
piatok a sobota v rozpätí od 06.00 hod. do 
02.00  hod. dňa nasledujúceho. Preto nechápem 
útoky na moju osobu s konštatovaním a primá-
tor nám nechcel povoliť predĺženie otváracích 
hodín. Primátor nemá čo povoliť. Všetko je na-
písané vo VZN, len si to treba prečítať a dodržať 
nočný pokoj, ktorý je zo zákona od 22.00 hod. do 
06.00 hod.                       (pokračovanie na str. 2)
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Právo na odpoveď. V poslednom období píšu 
o mne v tlači viac ako predtým. Samozrejme, nie 
chválospevy, ale to som ani neočakával. V rám-
ci politického boja sa starajú o moju psychickú 
pripravenosť. Viacerí ma vyzvali, aby som rea-
goval na tieto články. Problém je v tom, že podľa 
bodu 2 § 8 Zákona č. 167/2008 Z. z. o periodic-
kej tlači, verejný funkcionár nemá právo žiadať 

odpoveď. Po slovensky povedané o vás môžu na-
písať, čo chcú a ako verejný funkcionár nemáte 
právo odpovedať. 

Mesto Sládkovičovo je vzhľadom na svoju 
veľkosť jedným z najúspešnejších miest v re-
gióne, jeho primátor je stavebným inžinierom. 
Pod jeho vedením mesto ročne vypracuje 30–40 
projektov na získanie finančných prostriedkov. 

Za môjho pôsobenia sa mesto výrazne zmeni-
lo, získali sme niekoľko desiatok miliónov eur 
dotácií. Miestna samospráva je finančne silná, 
nemá žiadne pôžičky a má rezervný fond, ktorý 
by mohla závidieť hociktorá samospráva v SR, 
ale koho to zaujíma? Niektorých áno, niektorých 
nie. 

Ing. Anton Szabó, primátor mesta

Mesto v Sládkovičovo úspešne realizovalo 
projekt My, Európania 4×4
Na konci júna mesto Sládkovičovo realizovalo zaujímavý projekt 

My, Európania 4×4, na ktorý získalo grant Komunitárneho programu 
EÚ Európa pre občanov, v rámci ktorého sú podporované aktivity 
zamerané na stretnutia občanov v rámci družobných miest. V tomto 
prípade išlo o družobné mestá – Csorvás (Maďarsko), Ivančice (Česká 
republika), Diosig (Rumunsko) a Sládkovičovo.

My, Európania v názve programu symbolizuje spoločnú európsku iden-
titu zúčastnených partnerov a 4×4 znamená štyri mestá (či štyri štáty) 
a štyri témy, ktorým sa účastníci projektu venovali – udržiavanie folklór-
nych tradícií, ochrana kultúrnych pamiatok, enviromentálne projekty 
a situácia seniorov. 

V rámci projektu sa konali semináre a workshopy, na ktorých odborníci 
z jednotlivých miest prezentovali svoje skúsenosti, výsledky i plány do bu-
dúcnosti ku každej téme. Dôraz bol kladený na čerpanie grantov a dotácií 
EÚ a na propagáciu už realizovaných projektov. Všetky prezentácie boli 
veľmi zaujímavé, ale predsa len by sme vypichli ivančický ekologický pro-
jekt Stromokruh Európy (Mgr. Martina Turečková), prezetácie Folklórne 
tradície v Csorvási (István Kasuba), Situácia seniorov v Diosigu (Irénke 
Bodogai) a Ochrana industriálnych pamiatok Kuffnerovského hospodár-
skeho komplexu v Sládkovičove (Eva Sudová). 

Prezentácie boli prekladané do troch jazykov (slovenský, maďarský 
a český) a ich stručné verzie boli vydané v publikácii, ktorú obdržali všetci 

účastníci projektu a sú i na webovej stránke projektu. 
Semináre mali i zaujímavé sprievodné programy ako napríklad náv-

števu Centra pre seniorov Antonius Sládkovičovo, prehliadku časti kuff-
nerovského komplexu a najúspešnejší bol folklórny program. Širokej 
verejnosti sa v ňom predstavili folklórne súbory z partnerských miest – 
súbor Szömörce z rumunského Diosigu, citarová hudba a malí flautisti 
z maďarského Csorvásu, za české Ivančice Podhorácky folklórny súbor 
a slovenské Sládkovičovo veľmi úspešne reprezentovali citarová skupina 
Dióhéj, detské folklórne súbory Zvončeky a Ágacska a folklórna skupina 
miestneho odboru Matice slovenskej. 

Projektu sa zúčastnilo 140 zahraničných hostí a prekvapivo veľký bol 
i záujem domácich. Na niektorých seminároch bolo toľko účastníkov, že to 
zaskočilo i projektových manažérov. Hoci sa celý projekt realizoval v naj-
horúcejší víkend tohto roku, organizátori i hostia všetko zvládli na 120 %. 
Diskusie, neformálne rozhovory a družná zábava boli prirodzeným pokra-
čovaním seminárov a workshopov. Hoci to znie ako klišé, musíme konšta-
tovať, že účastníci projektu získali mnoho nových poznatkov, inšpirácií na 
prípravu ďalších projektov, stretli sa so starými kamarátmi z družobných 
miest a nadviazali aj nové priateľstvá. 

Všetky materiály – videozáznamy, fotografie a prezentácie organizátori 
„zmixovali“ na DVD, ktoré je pre účastníkov nielen milou pamiatkou, ale 
i užitočným zdrojom informácií.                  ES

Naše mesto každý rok slávnostne otvorí svoje 
brány, aby boli primátorovi mesta Ing. Antonovi 
Szabóovi predstavení najúspešnejší žiaci škôl 
a školských zariadení. Komisia rozvoja vzde-
lávania mládeže pripravila žiakom v sobášnej 
sieni mestského úradu slávnostný akt a v za-
sadačke malé občerstvenie. Ako pamiatku si 
najúspešnejší reprezentanti odniesli domov 
hodnotné knižné darčeky.
Základná škola s MŠ K. Kuffnera:
Radovan Lošonský, žiak 6. A triedy – za výbor-
né vyučovacie výsledky a úspešnú reprezentá-
ciu školy v umeleckom prednese Čaro slova, kde 
získal 3. miesto.
Nikola Farkašová, žiačka 4. B triedy za repre-
zentáciu školy a výborné výchovno-vyučovacie 
výsledky. Zúčastnila sa okresnej výtvarnej sú-
ťaže Európa v škole a cenu získala v celoštátnej 
súťaži Vesmír očami detí.
Miroslav Cisár, žiak 4. A triedy sa stal úspeš-
ným riešiteľom okresného kola Pytagorády 
v Galante. 
Materská škola na Fučíkovej ulici:
Nina Tóthová na regionálnej prehliadke det-
skej tvorivosti Zlatá krajina úspešne účinko-
vala v úlohe rozprávačky v divadielku Včielka 
Margarétka. Divadielko bolo ocenené 1. mies-
tom.
Lukáš Manek reprezentoval materskú školu 
v umeleckom prednese a vo výtvarnej oblasti. 

Materská škola na 
Budovateľskej ulici:
Andrea Takácsová 
reprezentovala mater-
skú školu na výtvar-
ných súťažiach. Hrá 
na keyborde, flaute, 
pekne spieva a na 
celoštátnej súťažnej 
tvorivosti detí mater-
ských škôl Zlatá kra-
jina sa umiestnila na 
1. mieste. 
Základná umelecká 
škola:
Vivien Fehérová v odbore hra na akordeón zví-
ťazila na medzinárodnej akordeónovej súťaži 
Coupe Jeunesse 2012 v kategórii Komornej hud-
by. Je víťazkou nadregionálnej akordeónovej sú-
ťaže v Novej Bani v kategórii sólová hra žiakov 
2. ročníka.
Základná škola Sándora Petófiho s mater-
skou školou s výchovným a vyučovacím ja-
zykom maďarským v Sládkovičove:
Lukáš Sipos je úspešným riešiteľom Pytagoriády 
a matematickej súťaže Klokan. 1. miesto získal 
v súťaži Poznaj slovenskú reč. Je členom taneč-
nej folklórne skupiny Ágacska a zúčastnil sa 
rozprávkového kvízu vo Veľkých Úľanoch.
Erik Poroknovec sa zúčastnil matematických 

súťaží Pytagoriáda, Taktik, Klokan, v okresnom 
kole umeleckého prednesu sa umiestnil v bron-
zovom pásme, je členom folklórnej skupiny 
Ágacska.
Materská škola s VaVJM:
Ádám Márton sa zúčastnil tvorivosti detí pred-
školského veku v celoslovenskom meradle, 
prehliadky v prednese poézie a prózy v MŠ na 
Budovateľskej ulici a je najtalentovanejším ta-
nečníkom v rámci školského vzdelávacieho 
programu Veselý dom tanečníkov.
Spojená škola, Školská 212:
Nikolas Bobál bol odmenený za výborné špor-
tové výsledky a úspešnú účasť na výtvarných 
a recitačných súťažiach. 

Mgr. Edita Katonová

Úspešní žiaci 
sládkovičovských škôl
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Šestnásťročná tradícia organizovania 
mestských kultúrnych dní organizátorov 
zaväzuje k tomu, aby i v dnešných neľah-
kých časoch pripravili pre občanov pestrý 
program, v ktorom si každý nájde niečo za-
ujímavé. 

V piatok poobede divákov potešil program 
folklórnych súborov a vystúpenie dychovej 
hudby Galanťan, ktorá si pre divákov pripra-
vila parádny koncert, zložený z tých najobľúbe-
nejších skladieb. Večer sa potom diváci mohli 
výborne zabaviť na koncerte košickej kapely 
ACDC revival. Je to určite najlepšia kapela na 
Slovensku hrajúca takmer výhradne skladby 
kultovej skupiny ACDC, ktorá bola založená 
v roku 1973 v Sydney. 

Sobotný program štartoval hneď po obede 
súťažou družstiev vo varení haláslé a súťažou 
o najlepší orechový koláč. Haláslé varilo takmer 
dvadsať manšaftov a najlepšiu tradičnú ryba-
ciu polievku uvarili domáci chlapi z družstva 
OZ Spolupráca pod vedením Bélu Zsilleho. 
Spomedzi 22 úžasných orechových koláčikov 
a zákuskov porote najviac chutil orechový zá-
kusok, ktorý upiekla pani Lenka Dittrichová 
z družobného českého mesta Ivančice. Na oce-
nených účastníkov súťaží čakali diplomy a  veľ-
mi hodnotné ceny od sponzorov. 

Úvod večerného programu patril primátoro-
vi mesta Ing. Antonovi Szabóovi, ktorý srdeč-
ne privítal domácich divákov i milých hostí 
z družobných obcí. Divákom sa prihovorili 
i zástupcovia družobných miest a podpredse-
da TTSK PhDr. Zdenko Čambál a navštívila 
nás i podpredsedníčka NR SR JUDr. Renáta 
Zmajkovičová (SMER – sociálna demokracia). 

Ďalším obľúbeným programom bola súťaž 
Sládkovičovo má talent, v ktorej však vy-
hrávajú všetci účinkujúci, pretože všetci pred-

viedli, že majú talent na tanec, 
spev či hru na hudobný nástroj. 
V programe vystúpilo viac ako 120 detí zo slád-
kovičovských materských a základných škôl. 
Porotcovia – spevák Samuel Tomeček, pani 
Dagmar Šajbidorová, riaditeľka ZUŠ Sereď 
a pani Mária Rovenská, ktorá sprevádza tento 
program už od prvého ročníka, všetkých po-
chválili a povzbudili do ďalšej práce. Samko 
Tomeček si potom pre malých účinkujúcich 
a samozrejme aj pre všetkých divákov spolu so 
svojim gitaristom pripravil malé koncertné vy-
stúpenie. 

Primátor mesta Sládkovičovo Ing. Anton 
Szabó je autorom myšlienky, aby sme na tom-
to podujatí vždy prezentovali najdlhší orechový 
koláč, ktorý nakrájal a ponúkol divákom. Ten 
premiérový koláč mal dĺžku 25 metrov a upiek-
li ho študenti Strednej odbornej školy obcho-
du a služieb v Galante. Novinkou bola i Vínna 
ulička pri hoteli Tevel, kde diváci mohli ochut-
nať značkové vína z rôznych oblastí Slovenska 
a Maďarska. 

Čerešničkou na torte dvojdňového podujatia 
bol fantastický koncert populárnej maďarskej 
skupiny Bikini, ktorá roztancovala a rozospie-
vala stovky divákov a príjemná letná noc sa 
končila vystúpením mladej rokenrolovej kapely 
The Rockefellas z Tomášova.

Horúci júnový víkend v Sládkovičove bol 
pestrou paletou programov, v ktorých si každý 
našiel niečo, čo potešilo jeho srdiečko, či už pre-
feroval folklór, rock, pop, disco, hip-hop, klobá-
sky, vínko, orechové koláče, pekné dievčatá či 
rúčich chlapcov.

Program sa konal s podporou grantu VÚC 
Trnava a sponzorov – firiem SavingPlus 
a Bekaert Slovakia.  

ES

UPOZORNENIE 
Za pálenie v záhrade dostanete pokutu!

 
Mestská polícia zaznamenala niekoľko 

prehreškov a to spaľovanie lístia, konárov, 
zvyškov rastlín po zbere úrody a ostatného 
odpadu zo záhrad a domácnosti, ktoré je 
zakázané a škodlivé. Tento zákaz upravujú 
tieto zákony: zákon NR SR č. 223/2001 Z. z. 
o odpadoch v znení neskorších predpisov, 
zákon NR SR č. 314/2001 Z. z. o ochrane 
pred požiarmi v znení neskorších predpisov, 
zákon č. 40/1964 Zb. (Občiansky zákonník) 
v znení neskorších predpisov a VZN č. 44. Pri 
spaľovaní odpadov na záhradách sa uvoľňu-
jú toxické látky, ako napríklad oxid uhoľna-
tý, dráždivý čpavok, uhľovodíky, dechtové 
látky a mnohé ďalšie zdraviu škodlivé látky. 

Ak niečo také vidíte, treba volať mestskú 
políciu, prípadne štátnu políciu. Po zaevido-
vaní podnetu hliadka mestskej polície okam-
žite vyráža na miesto, kde situáciu preverí. 
Príslušník MP môže uložiť blokovú pokutu 
do výšky 33 eur. „V tomto roku mestská polí-
cia zaevidovala štyri podnety od obyvateľov. 
Na pokutách však nevybrala ani cent. Všetky 
podnety riešila  napomenutím. Problém je to-
tiž s dokazovaním,“ uviedol Jozef Varga prí-
slušník MsP Sládkovičovo. 

Obyvatelia Sládkovičova môžu biologicky 
rozložiteľný odpad odviezť do areálu zber-
ného dvora na Cukrovarskej ulici. Konáre, 
popílené na menšie kusy, či pokosenú trávu  
treba ohlásiť vrátnikovi pri vstupe. Ten ich 
usmerní, kam odpad bezplatne umiestniť. 

Zákon o ochrane pred požiarmi zakazu-
je vypaľovanie trávy pod hrozbou vysokých 
sankcií. Právnickým osobám zaň hrozí po-
kuta až do výšky 16 596 eur, fyzickým do 
výšky 331 eur.

Práve fyzické osoby si často neuvedomujú, 
že sa pri založení požiaru vlastnou nedba-
losťou dopustili priestupku a musia byť po-
kutovaní.

Ďalším potenciálnym nebezpečenstvom, 
ktoré sa v meste rozšírilo, je prespávanie 
bezdomovcov v opustených objektoch. Títo 
naši neprispôsobiví občania takýmto svo-
jim konaním porušujú zákon a ohrozujú 
susedné nehnuteľnosti tým, že si zakladajú 
ohníky, ktoré môžu spôsobiť požiar a často v 
opustených objektoch hromadia odpad, kto-
rý zapácha. V prípade, že ste svedkami toho, 
že niekde „bývajú“ ľudia, ktorí tam nemajú 
čo robiť, oznámte to Mestskej polícii, ktorá 
miesto skontroluje a upozorní majiteľa, aby 
si objekt zabezpečil. Bohužiaľ, tieto upozor-
nenia majitelia často ignorujú (obzvlášť cu-
dzinci) a tak sme nútení majiteľov opakovane 
pokutovať.     

Mestská polícia Sládkovičovo 

tel.: 0903 221 087

Vážení 50 a 60-roční jubilanti,
Mestský úrad v spolupráci s Komisiou kultúry a Zboru pre občianske záležitosti v Slád-

kovičove organizuje dňa 19. októbra 2013 (v sobotu) so začiatkom o 18.00 hod. v  jedálni 
vysokej školy na Richterovej ul. slávnostné stretnutie 50 a 60 ročných jubilantov. 

Po slávnostnom prijatí jubilantov sa uskutoční spoločná zábava s hudbou, tancom 
a  večerou, so vstupným 10 € na osobu, na ktoré vás srdečne pozývame.

V prípade záujmu prosíme uhradiť vstupné najneskôr do 11. októbra 2013 na Mest-
skom úrade v Sládkovičove, č. dverí 10 u pani Kyselovej.

Stretnutie jubilantov

Ocenenie publikácie 
Kuffnerovský hospodársky komplex
Časopis Pamiatky a múzeá, ktorý vydávajú Slovenské národné múzeum a Pamiatkový úrad SR 

každoročne oceňuje najkvalitnejšie diela (publikácie, výstavy, objavy,...) v oblasti ochrany kultúr-
neho dedičstva na Slovensku a to v desiatich kategóriách. V jednej z týchto kategórii získala publi-
kácia Kuffnerovský hospodársky komplex najvyššie ocenenie a dňa 13. septembra 2013 prevezme 
editorka publikácie a autori na slávnostnom udeľovaní výročných cien v budove historickej radnice 
v Košiciach Výročnú cenu. Medzi najrenomovanejšími slovenskými vydavateľstvami a inštitúciami 
ocenila porota publikáciu, ktorú vydalo mesto Sládkovičovo vďaka podpore Ministerstva kultúry 
SR, čo je naozaj úspech nečakaný. Našou ambíciou bolo zviditeľniť problematiku záchrany unikát-
neho industriálneho komplexu a takéto vysoké ocenenie je veľkou odmenou pre všetkých autorov. 

Tento projekt sa dostal do finálnej časti a Slovenský pamiatkový úrad Slovenskej republiky v júni 
2013 zaradil prvú sládkovičovskú pamätihodnosť do Registra nehnuteľných národných kultúrnych 
pamiatok. Amatérski ochrancovia, ktorí boli iniciátormi a realizátormi projektu veria, že v roku 
2014 sa už budeme môcť uchádzať o dotácie na opravu niektorých pamätihodností mesta.         ES



Rozhovor s poslancom MsZ v Sládkovičove 
PhDr. PaedDr. Attilom Takácsom (MKP)

► Čas veru letí a tak vám po štyroch 
rokoch znovu kadieme otázky, aby mali 
občania mesta príležitosť spoznať vaše 
názory na dianie v meste a vaše plány 
do budúcnosti. Ste už skúsený miestny 
politik, ako po rokoch hodnotíte prácu 
poslaneckého zboru a vedenia mesta?
Počas uplynulého obdobia sa zdarne ukon-

čil projekt regenerácie centra mesta, kde sa 
vytvoril dôstojný vzhľad, ako i možnosť na od-
dych – pribudli lavičky, detské ihrisko sa v dô-
sledku výstavby OD Tesco premiestnilo pred 
poštu. Dokončila sa technológia strojovne na 
termálnom kúpalisku, v dôsledku čoho čaká 
návštevníkov priezračná voda. Jedným z naj-
dôležitejších projektov bolo získanie finančnej 
dotácie z európskych fondov na dokončenie ka-
nalizácie a výstavbu čistiarne odpadových vôd. 
Vyrieši sa tým napojenie všetkých ulíc mesta 
,ako i neznesiteľný stav v okolí starej čističky 
pri mlyne. Tento projekt je zárukou ďalšieho 
napredovania mesta, nakoľko doterajší stav 
neumožňoval plánovanie väčších investícií. 
Ďalej pokračuje rozširovanie prevádzky vo fir-
me Bekaert, čo vytvorí ďalšie pracovné miesta 
v našom meste.

Medzi plánmi do budúcnosti považujem 
za jednu z kľúčových otázok spoluprácu 
s Vysokou školou v Sládkovičove v oblastiach 
spoločenského diania, vytvorenia internátov 
pre študentov s následným rozšírením služieb, 
výstavbu športovej haly s hľadiskom a zázemím 
umožňujúcim prevádzkovania rôznych športov. 
Ďalšou potrebou je skvalitnenie služieb na ter-
málnom kúpalisku vytvorením ubytovacích 
kapacít, realizovaním výstavby tobogánu, vy-
tvorenie vnútorných služieb relaxačného centra 
– sauny, masáže, ako i prepojenie termálneho 
kúpaliska s mestom výstavbou cyklistického 
chodníka ako aj zabezpečením kyvadlovej do-
pravy nejakého druhu. 

Samozrejme v  mestskom zastupiteľstve, ako 
aj iných orgánoch a organizáciách dochádza 
občas k nedorozumeniam, ktoré sa snažíme 
riešiť konsenzom, ale predovšetkým v prospech 
nášho mesta.
► Ste predsedom komisie športu a telesnej 

kultúry a pred štyrmi rokmi ste kon-
štatovali, že podmienky na športovanie 
v našom meste nie sú ideálne. Pribudlo 
nám multifunkčné ihrisko v areáli FK 
Slavoj, rekonštrukciou prešla telocvič-
ňa  i ihrisko pri ZŠ Karla Kuffnera a aj 
v areáli vašej školy pribudlo ihrisko. 
Ako sú tieto športoviská využívané a sú 
prístupné i pre verejnosť?
Vybudovaním a rekonštrukciou týchto špor-

tovísk naše mesto ešte stále nedosiahlo poža-
dovanú úroveň športovísk. Akútne nám chýba 
športová hala, ktorú sa v budúcnosti pokúsi-
me realizovať v spolupráci s Vysokou školou 
v Sládkovičove. Prednedávnom prebehli roko-
vania o  spolupráci medzi mestom a vysokou 
školou, ktoré konečne môžu byť skvalitnením 
tejto spolupráce nielen v oblasti športu ale aj 
v rôznych oblastiach spoločenského diania. 
Z iniciatívy pána Ladislava Magyaricsa dôjde 
k rekonštrukcii starej kolkárne v mestskom 
parku, ktorá čiastočne vyrieši nedobrý stav, keď 
sú kolkári nútení tréningy a zápasy realizovať 
v Galante za nemalé nájomné. Rekonštrukciou 
sa vytvorí dvojdráha, na sa ktorej okrem maj-

strovských zápasov B mužstva bude pre-
dovšetkým trénovať. Verím, že vytvorením 
zázemia pre tento najúspešnejší šport v meste 
sa dostanú kolky do povedomia mládeže. 

Akútnym problémom je športovanie mládeže, 
ktoré musíme riešiť v rámci mestského zastupi-
teľstva, veď multifunkčné ihrisko – ako aj areál 
FK Slavoj využívajú iba mužstvá Slavoja, dob-
rovoľníci za poplatok a interliga a tak voľnoča-
sové športovanie nie je adekvátne zabezpečené. 
V letných mesiacoch som čiastočne bezplatne 
sprístupnil ihrisko strednej školy, čo ale nie je 
riešením. Ďalším problémom je otázka nepri-
spôsobivých občanov v rámci sprístupnenia 
týchto objektov, ktorú treba taktiež riešiť. 
► Ste členom výboru FK Slavoj 

Sládkovičovo, v ktorom v poslednom ob-
dobí došlo k viacerým zmenám. Mohli by 
ste čitateľom priblížiť situáciu vo vedení 
klubu a jednotlivých mužstvách?
Pred rokom došlo k neuváženému činu – 

k odhláseniu mužstiev do okresnej súťaže 
a následným odchodom na hosťovanie všetkých 
hráčov A mužstva, s ktorým som nikdy nesú-
hlasil. Jesennú časť minulej sezóny sme doslo-
va odohrali s hráčmi, ktorí v minulosti hrali za 
rôzne kategórie FK Slavoja a už dávno ukončili 
činnosť alebo s dorastencami. Tento fakt sa od-
razil aj na umiestnení v tabuľke. Cez zimnú prí-
pravu výbor v zložení: Dušan Heriban, Štefan 
Katona, Štefan Károlyi a ja – sme za pomoci tré-
nera Júliusa Pokorného skonsolidoval káder, čo 
však v konečnom dôsledku nestačilo. Od novej 
sezóny sme pristupovali k vytvoreniu podmie-
nok v FK Slavoj zodpovednejšie. Do výboru sa 
vrátil Ing. Viliam Kurinec. Dve mužstvá prí-
pravky znovu štartujú v krajských súťažiach, 
čo má nadväznosť na predchádzajúce obdobia 
a je zárukou získavania väčších skúseností 
mladých futbalistov. Do A mužstva sa vrátili 
Michal Benko, ktorý zároveň zastáva aj funk-
ciu trénera žiakov, Artúr Krull, Marcel Šimek, 
Radko Heriban, Marián Dudáš, Ivan Brinďák 
a Roman Horváth. Cieľom A mužstva je postup 
z tejto súťaže a v ďalšom období zabezpečiť pô-
sobenie FK Slavoj v jemu dôstojných súťažiach 
a podmienkach. 
► Komisia športu a telesnej výchovy 

organizuje mestské športové podujatia, 
môžete nám priblížiť, ktoré to sú a čo 
vás čaká v najbližších mesiacoch? 
Naša komisia zastrešuje šport v meste schva-

ľovaním dotácií z mestského rozpočtu na daný 
kalendárny rok mužstvám a organizáciám pô-
sobiacim na území mesta a zároveň organizuje 
aj športové podujatia. V máji sa konal tradičný 
turnaj primátora mesta, ktorého sa zúčastňujú 
mužstvá podnikov, ako aj rôznych organizácií, 
za účasti registrovaných i amatérskych futba-
listov. Je to podujatie, ktoré zbližuje futbalo-
vých nadšencov a vytvára tak vhodný priestor 
na športové a spoločenské vyžitie. Čaká nás 
ešte mládežnícky futbalový turnaj, ktorého sa 
zúčastnia popredné žiacke mužstvá. Našou 
ďalšou úlohou bude obnovenie tradície me-
moriálu Ladislava Józsu a vytvorenie dôstoj-
nej spomienky nášmu trojnásobnému kráľovi 
strelcov československej ligy. Koncom septem-
bra, či začiatkom októbra nás čaká organizova-
nie tradičného športového dňa, kde si zmerajú 
sily žiaci všetkých škôl pôsobiacich na území 
mesta. Týmto by som chcel vyzvať aj ostatných 

občanov nášho mesta, 
aby sa zapojili do jed-
notlivých súťaží.
► Ako hodnotíte 

prácu športových 
oddielov, ktoré 
mesto podporuje?
Podľa môjho ná-

zoru športové kluby 
a oddiely pôsobiace 
na území nášho mes-
ta v rámci svojich možností, vyvíjajú maxi-
málne úsilie vo svojej činnosti. Dokazujú to 
výsledky z rôznych oblastí na domácej ako aj 
medzinárodnej scéne. Chcel by som ich vyzvať, 
aby aj naďalej zapájali čo najväčší počet mla-
dých ľudí do športovania, aby aj takto prispeli 
k ich aktívnej činnosti a v neposlednom rade 
k dosiahnutiu čo najlepších výsledkov.
► Ako pedagóga sa vás dotýka aj proble-

matika školstva, nakoľko mesto je zria-
ďovateľom škôl. Ako sa za posledné roky 
zmenila situácia v oblasti školstva?
Ako som už spomenul, areál ako aj budo-

va ZŠ KK prešli rekonštrukciou z finančných 
prostriedkov EÚ. Na ZŠ Sándora Petőfiho na 
Abrahámskej ulici došlo k výmene podláh 
a okien vrátane materskej školy. Na budo-
ve školy pri pomníku sa nám vďaka výstavbe 
Tesca podarilo presadiť výmenu okien, hoci 
Úrad verejného zdravotníctva v Galante nalie-
hal, aby bola vybudovaná protihluková bariéra 
ako na diaľniciach, čo by prakticky spôsobilo 
„zakrytie“ historickej budovy. Okrem týchto vý-
men obe budovy potrebujú rôzne rekonštrukč-
né práce, z ktorých najpálčivejším problémom 
je zlý technický stav kotlov na ZŠ pri pomníku. 
Keďže táto budova je cirkevná, bude nutné ich 
výmenu riešiť v spolupráci s RK farským úra-
dom.

V priebehu roka z iniciatívy Ministerstva škol-
stva SR dochádza k množstvu legislatívnych 
zmien, ktoré sa dotýkajú aj škôl v zriaďovateľ-
skej pôsobnosti mesta. Z nich asi najdôležitej-
šia je zmena financovania školstva, ktorú do 
dnešného dňa presne nepoznáme. Doposiaľ 
toto financovanie prebiehalo podľa normatívu 
na žiaka. V dôsledku tejto skutočností mohlo 
dôjsť k odlivu žiakov, najmä zo ZŠ KK (keď sa 
iné obce pokúsili zlákať našich žiakov), hoci 
táto škola škola zabezpečuje výučbu aspoň na 
takej úrovni ako okolité obce. 

ZŠ Sándora Petőfiho v posledných rokoch do-
sahovala vynikajúce výsledky nielen v oblasti 
vyučovania, ale aj účasťou a reprezentovaním 
mesta v rôznych spoločenských podujatiach 
a súťažiach, čím sa zaradila medzi popredné 
školy s vyučovacím jazykom maďarským v re-
gióne. 

Tu by som chcel apelovať na rodičov k väčšie-
mu lokálpatriotizmu pri zapisovaní svojich detí 
do našich škôl, lebo toto je základom dlhodobej 
udržateľnosti kvality vyučovania, ako aj vytvo-
renia pocitu zodpovednosti našich obyvateľov 
za život v našom meste – veď prostredníctvom 
našich škôl sa vedia žiaci zapájať cez rôzne ak-
tivity, súbory, ako aj športy do diania nášho 
mesta.
Ďakujeme za rozhovor                               ES

rozhovor s poslancom
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  školy

Zo života našej školy, Základná škola s MŠ 
Karla Kuffnera Sládkovičovo
Posledné dva mesiace boli plné rôznych 

aktivít, výletov, exkurzií, ale aj smútku 
v očiach niektorých deviatakov.

► Das Supertalent 
Tanečník zo skupiny Old School Brothers (víťaz 
Slovensko má talent) Miroslav Žilka sa ako prvý 
Slovák v histórii prebojoval do finále nemeckej 
talentovej súťaže Das Supertalent. Dňa 27. mája 
2013 pripravil pre žiakov špeciálny program, 
v ktorom ich motivoval k tancovaniu a športo-
vaniu. Počas programu žiaci tancovali spolu 
s Miroslavom a naučili sa niekoľko tanečných 
krokov. 
► Snehulienka 
Klasickú rozprávku s modernými 
piesňami sledovali žiaci I. stupňa 
v telocvični našej školy. Žiakom sa 
Snehulienka páčila a z predstave-
nia mali pekný kultúrny zážitok.
► Exkurzia do ZOO a múzea 
Dňa 4. júna 2013 žiaci 5. A a B, 
6. A a B a 7. B triedy navštívili 
Bratislavu. Na nábreží Dunaja sle-
dovali vysokú hladinu vody a mo-
hutnosť rieky, ktorá brala so sebou 
nielen konáre, ale aj stromy. V SNM 
obdivovali mamuta a rôzne iné vy-
stavené exponáty. V ZOO ich naj-
viac zaujala malá opička, ale aj divé šelmy.
► Beckov hrad 
Žiaci 4. A,B triedy navštívili dňa 5. júna 2013 
Beckov hrad a Podolie – Matúšovo kráľovstvo. 
Oboznámili sa s históriou hradu, obdivovali jeho 
okolie a na záver si kúpili rôzne suveníry.
► Prijatie u primátora 
Primátor mesta Ing. Szabo aj tento rok prijal naj-
úspešnejších reprezentantov našej školy, ktorí 
dosiahli úspechy v rôznych literárnych a výtvar-
ných súťažiach. Ocenení boli Radoslav Lošonský  
6. A, Nikoleta Farkašová 4. B, Miroslav Cisár 4. A.
► Plavecký výcvik 
V dňoch 18.–21. júna 2013 sa žiaci tretích roční-
kov zúčastnili plaveckého výcviku vo Vincovom 
lese. Niektorí žiaci sa naučili plávať, iní sa zdoko-
nalili v technike plávania. Najlepší čas v plávaní 
z dievčat dosiahla Natália Vicianová a z chlapcov 
Timotej Manek. Počasie bolo výborné a žiaci sa 
opálení, unavení, ale s dobrými plaveckými vý-
konmi rozlúčili s kúpaliskom.
► Škola v prírode 
Žiaci 3. A a 3. B triedy boli od 10.–14. júna 2013 
v škole v prírode Fantázia v Starej Myjave. 
Obklopení krásnou prírodou prežili päť dní pl-
ných pohody, zábavy, nových poznatkov a pria-
teľstiev.
► Výlet 
Dňa 13. júna 2013 sa konal výlet žiakov zo so-

ciálne znevýhodneného prostredia. Žiaci išli 
sedačkovou lanovkou zo Zlatej studničky na 
Kamzík. Prešli celou Bratislavou a navštívili aj 
ZOO.
► Pod lupou 
V časopise Pod lupou sú uverejnené najlepšie 
literárne práce žiakov z okresu Galanta. Preto 
nás potešilo pozvanie do Galantskej knižnice na 
slávnostné vyhodnotenie posledného čísla časo-
pisu. Úspešnými žiačkami, ktorých práce boli 
uverejnené v najnovšom čísle časopisu Pod lu-
pou, sú Eva Augustínová z 9. A triedy a Dagmar 
Anita Iabloncic zo 6. A triedy.

► Rozlúčka so školou 
Dňa 28. júna 2013 prišli žiaci 9. ročníkov do 
školy slávnostne vyobliekaní. Pre spolužiakov 
a rodičov pripravili krátky kultúrny program. Na 
rozlúčku dostali od spolužiakov z nižších roční-
kov kytice kvetov.
► Letné aktivity 
Počas letných prázdnin majú žiaci možnosť vy-
brať si niektorú zaujímavú aktivitu. S termí-
nom aktivít boli žiaci oboznámení a každý si 
mohol vybrať vhodný termín. Dozor nad žiakmi 
vykonávajú učitelia našej školy. CVČ ponúka 
predovšetkým žiakom zo sociálne znevýhodne-
ného prostredia denné tábory, prázdninové kluby 
a pobytový tábor v Diakovciach. Tábory a kluby 
sú zamerané na šport, turistiku, hry a zábavu. 
Pripravuje ich pani učiteľka Madarászová.
► Týždeň tvorivých dielní 
Žiaci I. stupňa mali možnosť od 8.–12. júla 2013 
navštíviť tvorivé dielne na našej škole. Pani uči-
teľka Šimková pripravila deťom zaujímavú tvori-
vú prácu.                            PaedDr. Eva Bodová

Organizácia školského roku 2013/2014
prázdniny posledný deň vyučovania pred 

začiatkom prázdnin
termín prázdnin začiatok vyučovania

po prázdninách
jesenné 29. október 2013 (utorok) 30. október 2013 – 2. november 2013 4. november 2013 (pondelok)
vianočné 20. december 2013 (piatok) 23. december 2013 – 7. január 2014 8. január 2014 (streda)
polročné 31. január 2014 (štvrtok) 3. február 2014 (piatok) 4. február 2014 (pondelok)
jarné Trnavský kraj 21. február 2014 (piatok) 24. február 2014 – 28. február 2014 3. marec 2014 (pondelok)
veľkonočné 16. apríl 2014 (streda) 17. apríl 2014 – 22. apríl 2014  23. apríl 2014 (streda)
letné 27. jún 2014 (piatok) 30. júna 2014 – 29. august 2014 2. september 2014 (utorok)

Krajina cikád je obrovským kráľovstvom, kde nad poddanými vládne kráľ Habakuk a kráľovná 
Boróka. Bábkársky súbor Diócska dostal pozvanie na úžasný festival, v rámci ktorého oslávilo svoje 
20. narodeniny bábkové divadlo Kabóca. Samé rozprávky, bábkarské predstavenia, rôzne aktivity 
pre deti, detské remeselné dielne v krásnom prostredí parku, kde sa nielen deti, ale i dospelí cítili 
dobre. Naše Oriešky sa v piatok ráno vybrali na cestu do maďarského Veszprému, kde nás čaka-
la prechádzka krásnymi uličkami mesta. Náš známy bábkár nám ukázal pamätihodnosti mesta, 
pozreli sme sa i za kulisy divadla Petőfi Nemzeti Színház a objavili sme i detské ihrisko, postavené 
podľa maďarských ľudových rozprávok. Po dlhej prechádzke si zrelé orechy mysleli, že každý bude 
unavený a oddýchne si. Lenže mladé oriešky ešte nepopadali zo stromu a chceli si užiť spoločné 
chvíle so svojimi hostiteľmi – cikádami. A tak si každý oddýchol toľko, na koľko mu zostal čas. 
V sobotu ráno sa festival začal predstavením súboru Bab-társulat. Po ňom nasledoval bábkar-
sky sprievod na miesto festivalu, kde pokračoval program. Účinkujúcich medzi jednotlivými pred-
staveniami prevážal vláčik na miesto ďalšieho 
predstavenia. Na obed sme sa najedli typickým 
jedlom ríše cikád zvaným „langalló“ (je to lángoš 
z chlebového cesta, upečený v peci s rôznymi in-
gredienciami). 

Náš súbor pozdravil oslavujúce divadlo ľudo-
vou rozprávkou s názvom Tri želania. Po pred-
stavení sme sa smutne rozlúčili a vybrali sme sa 
na cestu domov. Užili sme si veľa zábavy a zážit-
kov a sme radi, že sme mohli spoločne oslavovať 
s bábkovým divadlom Kabóca. Dúfame, že o rok 
sa opäť stretneme!                         Enikő Bréda

Naše Oriešky na návšteve v ríši cikád 
alebo festival bábkového divadla Kabóca
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Sústredenie Zvončekov
v Habakukoch

Detský folklórny súbor Zvončeky a folklórna skupina MO Matice sloven-
skej Sládkovičovo trávili dva slnečné dni prázdnin v rozprávkovej dedin-
ke Habakuky na Donovaloch. Všetci sa na toto sústredenie veľmi tešili, 
pretože mohli tráviť spoločné chvíle oddychu i práce od rána do večera 
a od večera do rána. Na sústredenie sa vybrali v piatok ráno a vrátili 
sa v sobotu večer. Nácvik programu, zdokonaľovanie tanečných prvkov, 
precvičovanie pesničiek si mohli na vlastnej koži užiť aj rodičia detí, kto-
rých vedúca súboru zapojila do záverečnej časti tréningu, kedy deti učili 
tancovať rodičov. 

Utužovali sme vzťahy medzi členmi detského a dospeláckeho súboru 
i rodičmi. Všetci rodičia sa starali o všetky deti ako o vlastné, aj o tie, kto-
ré tam boli bez rodičov. Deti si užili svet rozprávok v Habakukoch, ktorý 
im pripravili habakukovskí animátori, večernú opekačku, zažili straši-
delnú noc s rozprávkovými postavami, na ktorú budú určite dlho spo-
mínať. Cestou domov sa zastavili v Banskej Bystrici, kde si pripomenuli 
SNP návštevou pamätníka. Najviac ich pravdaže zaujali lietadlá, vojenské 
tanky a transportéry. Po prehliadke Banskej Bystrice sa všetci unavení, 
ale šťastní vrátili zdraví domov.

Rozhovor s Christianom Hollósym
mladým milovníkom prírody 
Christian „Tinko“ Hollósy, štrnásťročný 

študent osemročného gymnázia pre mimo-
riadne nadané deti. Od malička miluje prí-
rodu a zvieratá a tejto svojej záľube sa chce 
venovať aj naďalej. O svojich zážitkoch 
a plánoch do budúcnosti nám niečo poroz-
prával.
► Kto ťa priviedol k láske k prírode,  

obzvlášť k zvieratám?
Svoju záľubu som si vypestoval sám ale zá-

kladnú sadeničku mojich vedomostí zasadili 
babky a prababky. Celé dni som sa im motal 
popri zástere a pozoroval všetko, čo robili. Od 
sadenia zeleniny, cez strihanie jabloní až po 
chov domácej hydiny. Neskôr som sa zoznámil 
s ľuďmi s podobnými záľubami. Akurát ľutu-
jem že si v tejto oblasti rozumiem len s jediným 
rovesníkom.
► S akými zvieratami si sa už stretol, 
 aké zážitky si s nimi zažil a aké 
 zvieratá máš doma?

Pred nedávnou dobou som začal chodievať 
prikrmovať zver s úžasnou partiou pánov po-
ľovníkov z miestneho poľovníckeho združenia. 
A počas týchto výprav pozorujem okolitú faunu 
a flóru, ktorá je úžasná. A za svoj život som 
sa stretol aj s mnoho veľkými zvieratami ako 
jeleň lesný, diviak lesný a iné. A taktiež som 
sa stretol zočí-voči niektorými nebezpečnými 
zvieratami ako napríklad vretenica severná, 
besná líška, jedovatý pavúk pradiarka pestrá, 
osa útočná a podobne. Krásne zážitky sú tie, 
keď sa mi od nejakého druhu narodia mláďat-
ká ako kačičky či kuriatka. No boli aj smut-
né zážitky, veď aj pred nedávnom mi uhynula 
húska.

No a doma chovám z veľkej časti zvieratá 
exotické, ale mám aj úžitkové. Vnútri mám 
hada koralovku mexickú, korytnačku žltobru-
chú, pakobylky rožkaté a rôzne druhy húseníc 
motýľov. Po záhrade sa mi prechádza stará ko-
rytnačka žltohnedá a v jazierku mám karasov.

Na dvore mám môjho ,,brata“ psa zlatého 
retrievera Bennyho. A na hospodárskom dvo-
re mám sliepky, tri plemenená husí, bažantov, 
holubov anglických pávikov, kačice indické 
bežce a mojim najväčším zvieraťom sú moje 
baránky Ďuro a Mišo. 

► Odkiaľ čerpáš vedomosti o zvieratách?
Svoje vedomosti som nadobudol z veľkej väč-

šiny z kníh. Encyklopédií, atlasov a inej odbor-
nej literatúry. Naučil som sa čítať už v škôlke 
a odvtedy až doteraz knihu nosím všade so 
sebou. Ale zvykával som pozerať aj dokumen-
tárne filmy v televízii. Dnes už televíziu nepo-
zerám, knihy stále čítam, ale predovšetkým sa 
snažím zoznamovať sa s ľuďmi s podobnými 
záujmami a pri nich sa veľa priúčam.
► Ako si sa dostal na osemročné   

gymnázium pre mimoriadne nadané deti  
a či sa aj popri štúdiu venuješ láske  
k prírode a zvieratám?
Svoju záľubu a vedomosti o prírode som po-

treboval nejako využiť a práve táto škola mi to 
vo veľa smeroch umožňuje. Tento školský rok 
som sa umiestnil ako prvý na biologickej olym-
piáde. Mal som postúpiť do krajského kola, ale 
učiteľ, ktorý to mal na starosti, urobil chybu 
a tak som ďalej nepokračoval. Ale som aj tak 
veľmi rád, je to pre mňa veľká vec. Taktiež 
máme v škole za úlohu písať každý rok takzva-
nú projektovú ročníkovú prácu. Bez tejto veľ-
kej práce neprejde žiak do ďalšieho ročníka. 
Robíme sólovo alebo dvojica, či trojica. Doteraz 
som mal každý ročník, okrem jedného, prácu 
o prírode. A to napríklad o ohrozených zviera-
tách, prežití v prírode alebo naposledy o her-
petológii alebo inak povedané 
o plazoch. Naša práca bola ohod-
notená ako tretia najkvalitnejšia 
zo školy a navrhnutá na publiko-
vanie ako učebná pomôcka.
► Čo plánuješ do budúcna 

v škole a súkromí?
Mojím plánom je hlavne doštu-

dovať, zmaturovať a dostať sa 
na Vysokú školu veterinárnu 
v Brne. Ďalej by som sa rád stal 
členom sládkovičovského poľov-
níckeho združenia. Chcel by som 
poriadne precestoval Slovensko 
a to predovšetkým hory a zdolal 
Gerlachovský štít. 
► Tvoja kamarátka Lenka 

podnikla cestu do Južnej 
Ameriky, chcel by si aj ty 

niečo podobne dobrodružné v budúcnosti 
podniknúť?
Určite áno, je to mojim veľkým snom. Aj ja by 

som rád šiel do Južnej Ameriky za poznaním 
a taktiež aj za pomocou prírode. Mojim veľkým 
snom je objaviť nový druh či už rastliny alebo 
zvieraťa. Ale dnes je to dosť ťažké, pretože dnes 
táto vec je už aj ako atrakcia. Ľudia si nechajú 
nájsť nový poddruh nejakého živočícha a dajú 
si ho po sebe pomenovať. 

Taktiež by som rád navštívil Himaláje a rád 
videl strechu sveta. Mojim najväčším snom 
v živote je zdolať Mont Everest. Aj keď je to 
veľmi nepravdepodobné, že sa mi to podarí, ja 
v to verím. Keby tak aspoň dostať sa k nemu. 

Túžba je krásna vec 
a povzbudzuje v ži-
vote.

Ďakujeme za roz-
hovor a želáme ti 
veľa úspechov v štú-
diu a splnenie tvo-
jich cieľov.

ES

Vďaka patrí organizátorom, ale i rodičom, ktorí počas sústredenia po-
máhali pri práci s deťmi. Projekt finančne podporili mesto Sládkovičovo, 
MO MS Sládkovičovo, Matica slovenská v Martine. Bez ich pričinenia by 
sa totiž sústredenie vôbec nemohlo uskutočniť.  

   Anna Pokorná
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Rozhovor s Ing. Ivanou Belcákovou 
o jej pracvnom pôsobení v Číne  
V novej rubrike uvádzame rozhovory 

s  mladými Sládkovičovčanmi, ktorí sa na 
svojich potulkách dostali do zaujímavých 
krajín. Preto sme oslovili aj Ing. Ivanu 
Belcákovú, ktorá nejaký čas žila a pracovala 
v Číne.
► Ivanka, povedzte nám, ako ste sa dostali 

do Číny, na akej pozícii ste pôsobili a ako 
dlho ste tam žili?
Do Číny som bola vyslaná Ministerstvom 

zahraničných vecí SR. Pôsobila som na Veľvy-
slanectve SR v Pekingu na pozícií ekonomický 
diplomat počas roku 2012. 
► Ako ste v Číne bývali a aké pracovné 
i mimopracovné kontakty ste mali 
s miestnym obyvateľstvom?

Bývala som aj s manželom v byte v spoloč-
nom areáli českej a slovenskej ambasády spolu 
s ostatnými českými a slovenskými kolegami. 
Mimopracovných kontaktov sme mali veľmi 
málo. Naopak pracovných kontaktov bolo veľké 
množstvo, väčšina z nich bola na ministerskej 
úrovni, prípadne s najvyššími manažérmi čín-
skych spoločností.  
► Ako veľmi sa komunistická Čína líši od 

európskych pomerov? Čo vás na Číňanoch 
najviac prekvapilo v pozitívnom i negatív-
nom zmysle?
Čína sa od Európy líši prakticky vo všet-

kom i napriek snahe jej obyvateľov priblížiť sa 
Európe a USA napodobňovaním konzumného 
spôsobu života. Prekvapili nás hlavne vysoké 
ceny niektorých potravín a značkového tovaru 

(elektronika, oblečenie), obrovský smog v meste, 
značné množstvo obéznych mladých ľudí, ve-
rejné toalety vybudované bez predelov a dverí. 
Veľmi pozitívnym prekvapením je vysoká úro-
veň, kvalita a presnosť MHD, rovnako aj rých-
losť a kvalita vlakov a vlakových staníc a čistota 
asi každého navštíveného mesta. 
► Aké zaujímavé miesta ste navštívili?

Navštívili sme všetky zaujímavé miesta 
v Pekingu (Zakázané mesto, Lama Temple, ulič-
ku Wangfujing, Letný palác, Chrám nebies atď.), 
rôzne časti Veľkého čínskeho múru, klasické zá-
hrady zapísané ako pamiatka Unesco v meste 
Souzhou, veľkomestá ako Shangai, Hongkong, 
Guangzhou a iné.
► A čo čínska kuchyňa? Necnelo sa vám za 

slovenskými dobrotami?
Čínska kuchyňa je vynikajúca a rozmanitá. 

Vyskúšali sme aj rôzne netradičné špeciality. 
Na niektoré „dobroty“ sme sa ale predsa neod-
hodlali – napríklad šváby, larvy, škorpióny a iné 
druhy „zaujímavých tvorov“. Čínska kuchyňa je 
ale veľmi mastná a ťažká a odlišná od tej, kto-
rú ponúkajú čínske reštaurácie na Slovensku. 
Zo Slovenska nám chýbal hlavne chlieb a syry, 
ktoré čínska kuchyňa nepozná. Naopak majú 
výborné tofu dostupné v rôznych chutných va-
riáciach.
► Našli ste si medzi Číňanmi nejakých 

priateľov alebo je nám ich mentalita taká 
vzdialená, ako sa to laikom zdá?
V Číne ľudia neovládajú anglický jazyk 

a preto je s nimi veľmi ťažké komunikovať. 

Prekvapujúce je, že ani mladí ľudia v hlavnom 
meste sa anglicky nedohovoria, prípadne ak aj 
anglicky vedia, hanbia sa rozprávať. Nájsť si 
kamarátov je preto takmer nemožné. V Pekingu 
sme trávili voľný čas s ľudmi zo Slovenska, 
Čiech a iných krajín EÚ. 
► Kam by ste do Číny pozvali svojich pria-

teľov, aby videli to, čo je pre túto krajinu 
najtypickejšie.
Určite na niektorý z nespočetného množ-

stva trhovísk, ktoré sa nachádzajú v rôznych 
častiach každého mesta. Každý trh je zame-
rané na určitý druh tovaru (obrazy, knihy, 
umelecké diela, zvieratá). Na trhoch je možné 
pozorovať život bežných Číňanov rôznych spo-
ločenských vrstiev, všetky druhy podomácky 
vyrobených a prerobených bicyklov, ktoré pou-
žívajú na prepravu obrovských nákladov tova-
rov. Samozrejme je možné pozorovať aj predaj 
falšovaných luxusných značiek, prípadne fal-
šovaných umeleckých diel, čím je Čína vo svete 
známa. 
Ďakujeme za rozhovor                              ES

ZDRAVOTNÍCKE POTREBY
Sládkovičovo, J. Dalloša 1354, tel.: 031/784 23 20

Sortiment:
•	 ortopedické	pomôcky	(obuv,	barly,	invalidné	vozíky,																
chodítka,	trojkolesové	bicykle,

•	 kolostomické	pomôcky,
•	 diabetické	pomôcky	(glukometre,	prúžky																					
do	glukometrov),

•	 špeciálny	zdravotnícky	materiál	pre	lekárov,
•	 dojčenské	potreby,	mliečne	výrobky,	široký	sortiment										
značiek	Chicco	a	Dema,	

•	 potreby	pre	inkontinentných	pacientov,
•	 parochne,	
•	 tlakomery,	
•	 antialergické	paplóny,
•	 kozmetika	a	dezinfekčné	potreby,
•	 liečivá,	kozmetika.

Nájdetet	tu	aj	ILCO	klub	stomikov	Galanta	(poradenstvo).

 www.heba.sk
 e-mail: zdravotnickepotreby@stonline.sk

čističky	
vzduchu
Therapy	Air	Ion	

bio	lampy
Biotron	
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Sme tu pre vás
Občianske združenie Spolupráca – Együttműködés 

S prvými horúcimi slnečnými dňami tak dlho očakávaného leta zača-
lo vychádzať slnko aj nad kultúrnym životom nášho mesta. Myšlienka 
dlhých zimných večerov prežila mrazivé noci, rozkvitla v jarnom vánku až 
ju júnové dni zmenili na realitu.

Dňa 3. júna 2013 bolo na Ministerstve vnútra SR zaregistrované a o nie-
koľko dní valným zhromaždením definitívne ustanovené občianske zdru-
ženie Spolupráca – Együttműködés. Zakladajúci členovia, Boris Brunner 
s manželkou Andreou, Jaroslav Križan, Andrea Csanakyová a Erika Csa-
nakyová si stanovili pomerne jasný cieľ – vrátiť život a súdržnosť medzi 
obyvateľov nášho mesta. Veľmi aktívne im v tom pomáhajú aj členovia 
OZ – Ladislav Takács, Ladislav Szkladányi, Róbert Varga, Alexander Ka-
tona, Béla Zsille a Maroš Vince a združenie podporujú aj poslanci mest-
ského zastupiteľstva Edita Katonová a Koloman Hrdlica. Nosnými piliermi 
sa preto stali podpora miestnej kultúry, spolupráca a spolužitie menšín, 
zvýšenie počtu spoločenských podujatí v meste a často chýbajúce akcie 
pre deti a mládež. 

No, aby nezostalo len pri prázdnych slovách, ako to už v mnohých prí-
padoch býva, o niekoľko dní od svojho založenia sme mohli vidieť týchto 
aktívnych obyvateľov mesta v rámci Sládkovičovských kultúrnych dní. 
Zúčastnili sa tradičnej a obľúbenej súťaže vo varení haláslé, kde pri svojej 

premiére obsadili 1. miesto. Nešlo však iba o preukázanie svojich kuli-
nárskych kvalít, ale predovšetkým o spríjemnenie atmosféry kultúrnych 
dní a to hlavne pre starších občanov, ktorých si symbolicky uctili malým 
pohostením v podobe chutných pečených rýb úplne zdarma.

Súbežne sa však členovia angažovali aj v diametrálne odlišnej ume-
leckej a kultúrnej oblasti. Výsledkom ich úspešnej iniciatívy je, že dňa 
14. septembra 2013 budú môcť diváci v TI Inovatech vidieť najznámejších 
slovenských hercov v populárnej divadelnej hre Lordi. Členovia združenia 
sem prilákali také mená, akými sú Maroš Kramár, Jozef Vajda alebo Peter 
Šimun. Informácie o predaji vstupeniek na tel.: 0907 795 290.

A aby toho nebolo málo, Spolupráca – Együttműködés si vás zároveň do-
voľuje pozvať aj na svoj prvý ples, ktorý sa bude konať 16. novembra 2013 
v sále Vysokej školy v Sládkovičove. Nech sa činy v dôsledku nedostatku 
záujmu a otvorenosti nás ostatných nezmenia len v slová, občianske zdru-
ženie Spolupráca – Együttműködés potrebuje pre svoj rast podporu obča-
nov, vedenia i investorov či politických strán fungujúcich v meste a jeho 
členovia sa nám určite odmenia pestrým programom a mnohými možnos-
ťami, ako vrátiť všedným sivým dňom lesk kultúry a zážitkov plynúcich 
zo vzájomnej spolupráce.

   OZ Spolupráca – Együttműködés

Správy z Klubu seniorov 
Sládkovičovo
Členovia klubu seniorov prežívajú svoje voľné chvíle spoločne v klube 

či už rozprávaním alebo zábavou, lebo stále je o čom diskutovať. Spolu 
sa zabávame, spolu robíme práce, ktoré nám boli zverené, spolu chodíme 
na oslavy a kultúrne podujatia. Boli sme napríklad v Galante na peknom 
koncerte Galantská kantiléna, navštívili sme i divadelné predstavenie 
bratislavských hercov. Zúčastnili sme sa na zaujímavej prednáške o linke 
tiesňového volania. 

Z príležitosti Sládkovičovských kultúrnych dní sme pozvali do klubu 
seniorov z maďarského Csorvásu a rumunského Bihardiószigu. Naše spo-
ločné stretnutie bolo veľmi milé a všetci sme sa dobre zabavili. Družstvo 
klubu seniorov sa zúčastnilo súťaže vo varení haláslé a členky klubu na-
piekli orechové koláčiky do súťaže o najlepší orechový koláč. Získali sme 
spolu tri ceny, dve v súťaží vo varení haláslé a jednu cenu za výborný 
orechový koláč. 

V júli sme mali možnosť stráviť päť dní na poľovníckej chate vo Vin-
covom lese, za čo ďakujeme poľovníckemu združeniu. Poľovníci nás vo 
štvrtok dokonca pozvali na vynikajúci guláš, ktorý uvarili naslovovzatí 
majstri kuchári Alexander Bende a František Šmuro. Guláš bol vynikajú-
ci a všetci sme si pochutili. Veľká vďaka patrí aj MsÚ Sládkovičovo, ktorý 
nám počas celého pobytu umožnil kúpanie na termálnom kúpalisku Vin-
cov les. Ako každý rok, tak aj tentoraz sme na návštevu na chatu pozvali 
i priateľov z klubu seniorov z Veľkých Úľan. Prišlo ich 38 a nás bolo 28, 
takže nás bolo veľmi veľa. Nálada bola výborná a myslíme si, že všetci 
sa dobre cítili. Navštívili nás i prednostka MsÚ pani Katarína Štefunko-
vá a pani Mária Pišiová, pracovníčka MsÚ. V piatok nás navštívil i pán 
primátor Anton Szabó, ktorý si s členmi klubu výborne podebatoval. Ďa-
kujeme aj všetkým sponzorom, ktorí nám prispeli akoukoľvek pomocou. 

Dňa 17. júla 2013 sme mali posedenie s jubilantmi, ktorí v tomto roku 
dovŕšia 70, 75, 80, 85 a 90 rokov. Aj touto cestou im srdečne blahoželáme 
a prajeme im všetko najlepšie.

Mali sme i smutnú povinnosť, keď sme boli v Csorvási na pohrebe našej 
dlhoročnej priateľky a zástupkyne vedúcej klubu seniorov v Csorvási pani 
M Benyovskej. Bude veľmi chýbať nielen Csorvásanom, ale aj nám. Ďaku-
jeme pánovi primátorovi, ktorý nám poskytol auto MsÚ a vodičovi pánovi 
Lórántovi Talamonovi, lebo vďaka nemu sme túto dlhú cestu šikovne zvlá-
dli.                             Marta Budayová

Spolu sme silnejší... – Pod týmto mottom sme 16. júna 2013 prežili na 
farskom dvore v Sládkovičove príjemné chvíle. Deti, mládež, rodičia – zišlo 
sa nás 84 členov zboru. Začali sme v chráme Božom modlitbou, piesňou 
z mládežníckeho spevníka a zamyslením. Sestra zborová farárka Andrea 
Lukačovská, konseniorka Bratislavského seniorátu, sa nám prihovorila 
na základe textu z L 15, 11 – 32 o stratenom synovi, kde poukázala na to, 
ako často zájdeme ďaleko od Pána Boha, ale aj také situácie potom Pán 
Boh použije, aby sme zistili, že nás miluje, keď nás prijíma, keď dostáva-
me novú príležitosť. Sme silnejší, ale len keď budeme žiť v Pánovi a spolu 
v cirkvi a v cirkevnom zbore Jemu slúžiť.

Na dvore nás už čakali rôzne súťaže a atrakcie – trampolína, skákací 
hrad, vodný futbal, maľovanie na tvár, tajomný tunel, chodúle, chytanie 
rybiek, historický šerm a rôzne iné zaujímavosti. Deti boli odmenené tor-
tou, diplomami a medailami. Toto bol už 5. ročník nášho zborového dňa 
na konci školského roka a určite sa tešíme na tie ďalšie. Cítili sme pohodu 
a požehnanie, ktoré nám daroval náš Pán.  

    Zuzana Kovácsová

Sociálna a bytová komisia pri MsZ usporiada stretnutie so seniormi v piatok 11. októbra 2013 o 15.00 hod. v škole na Richterovej ul. Prihlásiť sa môžu 
občania, ktorí v roku 2013 dovŕšia vek 70 rokov a starší. Vyplnenú prihlášku odovzdajte v mestskej knižnici alebo na MsÚ do 4. októbra 2013. 

PRIHLÁŠKA
meno ………………………………………………………, narodený (á) ..…………………………….., 

bytom .…………………………………………………………………………………………………………, 
sa týmto prihlasujem na stretnutie so seniormi nášho mesta, ktoré sa uskutoční 11. októbra 2013.

Športový deň 
na evanjelickej fare 
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V Novom Dvore sa opäť súťažilo

 dopisovatelia 

Pozvánka
na výstavu záhradkárov

Prvú júnovú sobotu si vždy vyhradzujeme na organizovanie rôznych súťaží pre našu ško-
lopovinnú mládež. Nebolo tomu inak ani tentoraz. V sobotu 1. júna 2013 sme pri príležitosti 
MDD pripravili pre deti, ako aj pre rodičov, príjemné športové popoludnie. Pre deti to bola 
výzva popasovať sa s rôznymi súťažnými disciplínami a získať za svoje výkony krásne ceny. 
Do súťaží sa zapojilo 31 detí. Pre rodičov to bola príležitosť vidieť na vlastné oči šikovnosť 
a športovú zdatnosť svojich ratolestí. Nemenej významnou úlohou podujatia je stretnutie s ro-
dinou, známymi, bývalými Novodvorčanmi, ktorí na túto akciu veľmi radi chodia podebatovať 
si, zabudnúť na každodenné starosti a tak sa trochu odreagovať. Vzhľadom na to, že počasie 
nám prialo a mladí organizátori Ján Hudák ml. a Kristián Molnár, ktorí prevzali žezlo po 
p. Némethovi a podujali sa na prípravu športového popoludnia, sa s tým zhostili dobre a mož-
no povedať, že to bolo jedno krásne a vydarené sobotné popoludnie. Aj futbal ženatí versus 
slobodní dopadol dobre (bez zranení) a tešili sa ženatí, ktorí vyhrali v pomere 5:3, aj keď treba 
objektívne priznať, že nebolo v tom futbale všetko podľa regulí, ale išlo o pohyb a zábavu. 

Príprava takéhoto podujatia si okrem zanietených ľudí vyžaduje veľa času, organizačných 
schopností a hlavne finančných prostriedkov a práve tu sa chcem poďakovať všetkým spon-
zorom, ktorí prispeli akoukoľvek finančnou čiastkou a napomohli tak urobiť našim deťom 
a občanom radosť z krásne stráveného dňa. Boli to – MsÚ Sládkovičovo, Ing. Anton Szabó, 
Ing. Marián Halmeš, Zoltán Szeméth ml., Ladislav Jašek, Daniel Kollárik, Peter Imrich, firma 
DM, Tibor Szabo, Pali Lévai, Tibor Mészaros a Dušan Kanis. Všetkým veľmi pekne ďakujeme 
a zároveň ďakujeme všetkým, ktorí akoukoľvek formou pomáhali pri organizačnom zabezpe-
čení tohto podujatia.                                                                                Németh Ján, Nový Dvor

MO Slovenského zväzu záhradkárov pozýva 
občanov na výstavu ovocia a zeleniny, ktorá 
sa uskutoční v TI Inovatech 14.–15. septem-
bra 2013 s nasledovným programom:
sobota 14. septembra 2013:
10.00 – otvorenie výstavy v Inovatechu,
14.00 – vyhodnotenie súťaže o najkrajšiu 
predzáhradku a odovzdávanie cien,
20.00 – ukončenie prvého dňa výstavy,
nedeľa 15. septembra 2013:
10.00 – otvorenie druhého dňa výstavy,
18.00 – ukončenie výstavy.

Na výstave môžu výsledky svojej pestovateľ-
skej práce prezentovať všetci občania. Vzorky 
môžete odovzdať v Inovatechu v piatok 
13. septembra 2013 od 13.00–19.00 hod. 

Bližšie informácie vám podá predseda MO 
SZZ Ján Németh na tel. č. 0904 328 111. 

Tri najkrajšie vzorky budú ocenené a prvý 
návštevník výstavy bude odmenený malým 
darčekom. Tešíme sa na vašu účasť. 

Na Medzinárodný deň detí sa Ekopark Čierna voda už po štvrtýkrát zmenil na Rozprávkový 
les. Tento rok sme sa inšpirovali Dobšinského rozprávkami a za námet sme zvolili titul Tri 
Vratkove zlaté vlasy. Okrem rytiera a dámy v meste s vyschnutou studňou, pážaťa pri vysu-
šenom strome a prievozníka, deti mohli stretnúť Martinka Klingáča, Ďura Truľa, ježibaby, 
trpaslíkov permoníkov a mnohé iné rozprávkové bytosti. Na vybraných stanovištiach dostali 
namiesto pečiatky Vratkov vlas a na poslednom stanovišti s pomocou Vratkovej matky vytvo-
rili z vlasov krásne slniečko. Na tejto rozprávkovej púti sa mohli občerstviť výbornými domá-
cimi koláčikmi a ako každý rok, ani tentoraz nechýbala bohatá tombola. 

Detské centrum Hrajkovo ďakuje všetkým, ktorí prispeli k tomu, aby sme pre našich drob-
čekov pripravili rozprávkové chvíle. Pre nás, maminy z Hrajkova, boli najväčšou odmenou za 
naše úsilie vysmiate tváričky viac ako 200 detí a spokojnosť ich rodičov. Už teraz sa tešíme na 
budúci piaty ročník Rozprávkového lesa. 

Okrem Rozprávkového lesa v Hrajkove pripravujeme rôzne akcie počas celého roka. Tou naj-
bližšou bude septembrová oslava Hrajkovských narodenín. Srdečne vás všetkých pozývame, 
veríme, že prekvapenie, ktoré pripravujeme, vykúzli všetkým drobčekom veselý úsmev. Tak do 
hrajkovania!                     Jarmila Ivanová

Hrajkovácky rozprávkový les 2013

Dňa 27. júla 2013 sa na námestí pred 
Inovatechom v Sládkovičove uskutočnil evan-
jelizačný program Apoštolskej cirkvi v Galante 
s názvom Enter – naživo s Bohom, ktorého 
cieľom je prinášať zvesť o Ježišovi Kristovi. 
Námestie už poobede ožilo programom pre deti, 
ktorý pozostával z tvorivých dielní, súťaží, ma-
ľovania na tvár, bábkového divadla a skákania 
na trampolíne. 

Podvečer privítal obyvateľov mesta, pastor 
zboru Apoštolskej cirkvi v Galante Vladimír 
Príbelský. Koncert gospelovej kapely Live 
Worship piesňami a chválou poukázal na Ježiša 
Krista, ktorý aj v 21. storočí mení životy ľudí. 
Príbeh o takejto zmene, milosti, odpustení hrie-
chov, bezpodmienečnej láske a novom začiatku, 
ktorý Nebeský Otec ponúka každému človeku 
skrze svojho Syna, porozprával Ľubor Skladaný, 
ktorý prežil oslobodenie z drogovej závislosti. 
Pre všetky tieto dôvody je túžbou každého, kto 
sa zapojil do programu Enter, aby kresťanstvo 
nezostávalo len náboženstvom, ale stalo sa na-
ším životným štýlom.              Vladimír Príbelský 

Gospelový koncert 
kapely Live Worship
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Aký bude osud kolkárne v parku?
zhodnotenie činnosti Kolkárskeho klubu Slavoj Sládkovičovo

Dňa 30. júna 2013 zorganizovala Miestna organizácia Slovenského rybárskeho zväzu v Slád-
kovičove tradičné detské rybárske preteky na štrkovisku Vincov les. Celkovo sa prihlásilo 32 detí 
vo veku od 4 do 14 rokov, ktoré čakal trojhodinový pretek. Každé jedno dieťa obdržalo už pri pre-
zentácii nejaký menší rybársky darček. Spôsob lovu bol určený na lov na plávanú, bodovanie bolo 
1 gram = 1 bod. Pre deti ako aj pre rodičov bolo zabezpečené občerstvenie.

O 11.00 hod. boli preteky ukončené a po zvážení úlovkov boli vyhlásení víťazi, pričom ceny boli roz-
dané od 10. miesta po 1. miesto. Umiestnenie na prvých troch miestach bolo nasledovné: 1. miesto 
Peťko Chrenko, Sládkovičovo, 1 300 bodov, 2. miesto Patrik Korman, Veľké Úľany, 1 220  bo-
dov a 3. miesto Bernadetta Čaranová, Veľký Grob, 710 bodov. Cena útechy pre najmladšieho 
pretekára Samko Kočnár (4 roky), Majcichov.

Pozitívnym konštatovaním je, že počet detí z roka na rok narastá, veď v roku 2011 sa pretekov 
zúčastnilo len 11 detí a v roku 2012 stúpol počet detí na 21. Oproti ostatným rokom sa členovia 
výboru snažili spropagovať tieto preteky informovaním riaditeľov základných, ako aj materských 
škôl a to rozvesením plagátov na školách. Taktiež bol plagát o konaní detských pretekov zverejnený 
na internetovej stránke www.srzsladkovicovo.sk.

Veľké poďakovanie patrí naším tradičným sponzorom, bez ktorých by sa takéto podujatie orga-
nizovalo oveľa ťažšie. Výbor MO SRZ Sládkovičovo touto cestou ďakuje p. Mariánovi Víghovi – Ry-
bárske potreby Sládkovičovo a firme VAĎO Nové Zámky – veľkoobchod a maloobchod s rybárskymi 
potrebami. Samozrejme najväčšia vďaka patrí rodičom, ktorí vedú deti k pobytu v prírode a tým 
aj k rybolovu a nie vysedávaniu pred počítačom, pretože rodičia musia prejaviť mnohokrát veľkú 
trpezlivosť pri svojich ratolestiach.

Na záver sa patrí zaželať Petrov 
zdar a o rok dovidenia…

Peter Chrenko 
hospodár MO SRZ

Detské rybárske preteky 2013 – Vincov lesVýsledky jarnej časti
Interligy 2013
Pre fanúšikov Interligy sme pripravili záve-

rečnú tabuľku po jarnej časti súťaže, z ktorej 
vyplýva, že najlepšie si v súťaži viedli futba-
listi Dream Teamu a v tesnom závese za nimi 
iba s horším skóre skončili chlapci z Nového 
Dvora. Najlepší strelcami boli Ján Kondákor 
z Dream Teamu, ktorý strelil 20 gólov, druhý je 
Bokor z Nového Dvora so 14 gólmi a na treťom 
mieste je Oskár Orichel z FC Tottis. Jesenná 
časť súťaže začne v prvý septembrový víkend 
a srdečne pozývame všetkých milovníkov fut-
balu.

   ES

V máji sa skončila kolkárska sezóna 
2012/2013 a tak je správny čas písať o tom, 
ako si sládkovičovskí kolkári viedli a aké 
majú plány do budúcnosti. Preto som oslovi-
la pána Ladislava Magyaricsa, aby informo-
val čitateľov o dianí v  kolkárskom klube.
► Koľko družstiev má OZ Kolkársky klub 

Slavoj Sládkovičovo?
V minulej sezóne súťažili dve naše družstvá. 

A-čko, ktoré sa v II. lige západ umiestnilo na 
peknom 3. mieste a B-čko, ktoré bolo v III. lige 
Trnavského kraja na 6. mieste. 
► Aký je káder domácich hráčov?

Káder máme pomerne široký a pokúsim 
sa vymenovať všetkých registrovaných hrá-
čov, ktorí hrali v sezóne 2012/2013 – Miro 
Halasy, Marián Halaši, Ladislav Magyarics, 
Andor Magyarics, Tomáš Krnáč, Adrián Šalát, 
Ferdinand Mészáros, Ivan Pelec, Ján Pelec, 
Pavol Stopiak, František Šalát, Michal Benko, 
Tibor Gál, Judita Blahová a Silvia Drahošová. 
Náš káder sa stále rozširuje tak, ako záujem 
o kolkársky šport. 
► Kde trénujete a kde hráte zápasy?

Trénujeme dvakrát týždenne vždy v Športovej 
hale v Galante, kde aj hráme svoje „domáce“ 
zápasy. Tréningový čas je značne obmedze-
ný a rozhodne nám nepostačuje na kvalitnú 
prípravu na súťaže, ale prenájom je finančne 
veľmi náročný a tak si nemôžeme dovoliť viac 
tréningových hodín. 

► Máte možnosť pracovať aj s mládežou?
Bohužiaľ, ako som povedal, naše tréningové 

kapacity sú obmedzené a nestačia ani na prí-
pravu na súťaže. Na lepšie časy sa však blýska 
vďaka realizácii projektu rekonštrukcie kol-
kárne v parku.
► Táto budova bola roky v prenájme, ktorý 

očividne nefungoval a športovú verejnosť 
potešila správa, že MsZ vám schválilo 
prenájom budovy. Aké sú vaše plány?
V starej kolkárni chceme vybudovať moder-

nú tréningovú dvojdráhu, ktorá by priniesla 
časovo neobmedzené tréningové možnosti. 
To by nám dávalo možnosť aktívne pracovať 
s mládežou. Našim cieľom je priviesť náš kol-
kársky klub na úroveň, akú mal v najlepších 
rokoch.
► Tu sa natíska otázka:  Aké 

boli najväčšie sládkovičovské-
ho kolkárske úspechy?
Azda prvá najvýznamnejšia 

bola sezóna v roku 1972, keď sa 
v oddiele zišla partia hráčov mi-
moriadnych kvalít a mali sme 
tri družstvá vrátane dorastu. 
Pre pamätníkov by som uviedol 
mená a prezývky tých, ktorí vte-
dy obliekali dres Sládkovičova 
– Viliam Jumbi Hollósi, Silvester 
Leci Hrbán, Juraj Pivko, Ladislav 
Tačo Takács, Imrich Púri Čano, 

Ladislav Tumbajohansson Tuman, Štefan 
Čano, Jozef Pivko, Magnus Riki Richard, 
Vojtech Gingáš Bondor, Ondrej Horváth, 
Vojtech Pala Brunner, Štefan Cokli Kysela, 
Štefan Čivo Ďuriš, Dušan Majo, Ján Dubec, 
Peter Anča Ďuriš, Tibor Vincuš Vincze, Eduard 
Oči Nagy, Eugen Nagy, Alexander Gatis Elek. 
Ďalšie mená by sme chceli postupne doplňovať, 
aby sme zmapovali úspešnú históriu sládkovi-
čoského kolkárskeho športu, ktorá by mala byť 
inšpiráciou a motiváciou pre mládež. 

Ďakujeme za rozhovor, želáme kolkárom 
veľa športových úspechov a veľa elánu do 
rekonštrukcie starej kolkárne.                ES

Viac info na facebook kolkáreň Sládkovičovo

INZERÁT
Predám pánsky bicykel Favo-
rit a 340 l akvárium a hrúbkou 
skiel 10 mm. 
tel.: 0907 281 405

por. mužstvo skóre body

1. Dream Team 54:25 12
2. Nový Dvor 31:24 12
3. UNICEF 30:18 9
4. Levy 32:27 6
5. Tottis 34:32 6
6. Wild Eagle 10:51 0
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Kronika mesta        

Spomíname       

Ďakujeme všetkým príbuzným 
a známym, ktorí sa prišli rozlúčiť 
s milovaným manželom, otcom, 
dedom a pradedom Františkom 
Lenártom, ktorý nás navždy opustil 
dňa 19. júna 2013 vo veku 80 rokov. 
Ďakujeme za sústrasť a kvety, ktorý-
mi ste sa snažili zmierniť náš žiaľ. 
manželka a synovia s rodinami

Úprimne ďakujeme všetkým 
príbuzným a známym za ich účasť 
na poslednej rozlúčke s 
Helenou Barciovou, ktorá nás na-
vždy opustila dňa 23. júna 2013 vo 
veku 85 rokov. So zármutkom spomí-
najú dcéry Eva a Helena s rodinami

S láskou a úctou spomíname na 
nášho drahého manžela, otca 
a dedka a svokra Štefana Ondru-
šeka, ktorý nás navždy opustil 
15. júna 2012. Spomienky na neho si 
navždy uchováme v našich srdciach.
manželka a dcéry s rodinami 

Dňa 30. júna 2013 uplynul rok, 
čo nás navždy opustila naša drahá 
milovaná mamička, babička a svokra 
Anna Kadašová vo veku 56 rokov. 
Kto ste ju poznali, venujte jej tichú 
spomienku. So zármutkom a láskou 
spomínajú syn Ján s manželkou Eri-
kou a deťmi a dcéra Anežka s Pólom.

Dňa 9. septembra 2013 uplynie rok, 
čo nás navždy opustil náš milovaný 
manžel, otec, dedko a svokor 
Ernest Lau vo veku 62 rokov. Tí, kto-
rí ste ho poznali, venujte mu tichú 
spomienku. So zármutkom a láskou 
spomínajú manželka Mária, dcéra 
Erika a syn Ernest s rodinami.

S hlbokým zármutkom v srdciach 
sme si pripomenuli našu drahú 
manželku, mamičku, babičku 
a svokru Zuzanu Kakviczovú, 
ktorá nás navždy opustila dňa 
21. júla 2008. S láskou spomínajú 
manžel a synovia s rodinami.

S láskou a úctou si pripomíname 
piate výročie úmrtia našej milovanej 
mamičky, babičky a prababičky
Heleny Ondrejkovičovej.
S láskou spomínajú dcéry 
s rodinami.

S hlbokým zármutkom a láskou 
spomíname na manžela, otca 
a dedka Silvestra Orosa 
pri 10. výročí úmrtia. Kto ste ho po-
znali, venujte mu tichú spomienku.
manželka a synovia s rodinami

S hlbokým zármutkom spomíname 
pri 10.výročí na manžela a otca 
Jozefa Barcucha.
manželka a synovia Igor a Ivan 
s rodinou

S láskou v srdci si pripomenieme 
desiate výročie úmrtia  
Karola Pastorika, ktorý nás navždy 
opustil 22. septembra 2003. Neza-
budneme, naveky spomínajú man-
želka, synovia, dcéry a vnúčatá. 

S láskou sme si pripomenuli desiate 
výročie úmrtia našej milovanej 
dcéry Kataríny Kleinerovej,
ktorá nás dňa 8. augusta 2003 vo 
veku 19 rokov nečakane opustila. 
S láskou spomínajú rodičia a brat.

Narodili sa
Noel Ďuričko nar. 2. mája 2013
Michaela Benková, nar. 3. júna 2013
Patrik Čurda, nar. 8. júna 2013
Sofia Ella Dudášová, nar. 22. júna 2013
Ján Horváth, nar. 28. júna 2013
František Slíž, nar. 2. júla 2013
Laura Kučerková, nar. 11. júla 2013
Matej Šramo, nar. 19. júla 2013
Július Cerina, nar. 27. júla 2013
Šimon Kakvic, nar. 27. júla 2013,  
Sebastián Habaník, nar. 29. júla 2013.
Ľubomír Mačali, nar. 4 augusta 2013
Zdravie a šťastie na štarte do života.

Zosobášili sa
Adrián Herczog (Sládkovičovo)
Melinda Antalová (Kolárovo)

Ing. Peter Gálet (Sládkovičovo) 
Katarína Szalayová (Sládkovičovo)

Vladimír Bedecs (Matúškovo) 
Nikoleta Nogová (Sládkovičovo)

Sándor Dudás (Mostová) 
Ildikó Pappová (Sládkovičovo)

Alexander Pisi (Sládkovičovo) 
Mária Töröková (Sládkovičovo)

Adrián Vlahy (Veľké Úľany) 
Martina Jurná (Sládkovičovo)

Ľuboš Prokein (Sládkovičovo)
Dana Parillová (Sládkovičovo)
Veľa šťastia na spoločnej ceste životom 
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Uzávierka budúceho čísla je 27. septembra 2013 ● Svoje články, oznamy a inzeráty pošlite e-mail: evasudova@gmail.com alebo 
ich odovzdajte v knižnici v Inovatechu. ● kontakt: 0905 863 495

Navždy nás opustili
Mária Pavlovičová, (70) 6. júna 2013
Zuzana Dolníková, (90) 8. júna 2013
František Farkaš, (83) 16. júna 2013
František Lenárt, (80) 19. júna 2013
Helena Barciová, (85) 23. júna 2013
Emília Ivančíková, (59) 13. júla 2013
Margita Bondorová, (89) 28.7.2013
Bývalí občania:
Melánia Labašková, rod. Kissová, (62) 9. júla 2013
Elvíra Hájeková, rod. Weintrágerová, (88) 9. júla 2013
Helena Takácsová, rod. Bauerová, (84) 29. júla 2013
Nech odpočívajú v pokoji…

„Láska nikdy nezanikne.“ (1 Kor. 13,8)
V našich srdciach, spomienkach bude stále žiť: 
pred 15 rokmi umrel náš milovaný
Tibor Karsay.
S láskou spomínajú deti s rodinami.

 
Dňa 1. júla 2013 sme si 
pripomenuli 23. výročie smrti nášho 
otca  Štefana Kozáka 

a 8. septembra 2013 si 
pripomenieme 10. výročie smrti 
našej mamičky 
Margity Kozákovej. 
Hoci smútok v srdci máme, vždy 
s  láskou a úctou spomíname.
dcéry Zuzka, Marika a Juditka 
a rodinou
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